
   Protokół Nr XXI/08
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 31 marca 2008 roku

Otwarcie obrad – godz. 1513

Zamknięcie obrad – godz. 1940

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 11 radnych (lista obecności radnych, oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4
 Przewodniczący RM – zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  z  sesji  Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 28 lutego 2008 roku:

Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do 
głosowania nad jego przyjęciem:
głosowało 11 radnych:  za – 11   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

 Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  są  uwagi  i  propozycje  do  dostarczonego 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz wniósł o wprowadzenie do porządku obrad: 
DRUK Nr 6 w sprawie uwzględnienia skargi
 DRUK Nr 7 zmieniający uchwałę Nr XIX/98/08 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 31 
stycznia  2008  roku  w  sprawie  Regulaminu  określającego  wysokość  oraz 
szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych składników wynagradzania, a także 
wysokość  oraz  szczegółowe  zasady  przyznawania  i  wypłacania  dodatku 
mieszkaniowego
DRUK Nr 8 zmieniający uchwałę nr XV/104/03 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 29 
listopada  2003  roku  w  sprawie  przekształcenia  gminnej  jednostki  budżetowej 
Gminnego  Przedszkola  Publicznego  z  Grupą  Żłobkową  w  Radkowie  w  zakład 
budżetowy  pod  nazwą  „Gminne  Przedszkole  Publiczne  z  Grupą  Żłobkową  w 
Radkowie”



DRUK Nr 9 zmieniający uchwałę nr XIX/153/04 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 26 
marca  2004  roku  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  publicznych  przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Radków. 

Przewodniczący RM odczytał wniosek radnego J. Pabiana w sprawie umieszczenia 
do porządku obrad dyskusji na temat interpretacji § 119 Statutu Gminy Radków.
Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem wniosku radnego Jerzego Pabiana:
Głosowało 11  radnych:   za –  3   przeciw  - 7   wstrzymało się – 1- wniosek został 
oddalony.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem propozycji  Przewodniczącego RM, aby dyskusja  na w/w wniosek 
odbyła się w sprawach różnych.
Głosowało 11 radnych:  za – 11      przeciw –  0       wstrzymało się – 0.

Przewodniczący  RM  zapytał  czy  są  jeszcze  uwagi  i  propozycje  dotyczące 
dostarczonego radnym porządku obrad.
Innych nie było.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza:
Głosowało 11  radnych:   za –  11   przeciw  - 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 6
O  godz.  1521  liczba  radnych  zwiększyła  się  do  12  –  na  sesję  przybył  radny  R. 
Markowicz.

Aleksander  Kukurba  –  były  Prezes  MLKS  Radków  –  złożył  sprawozdanie  z 
działalności klubu – informacja stanowi załącznik do protokołu. Radny poinformował, 
że  7  marca  2008  roku  został  wybrany  nowy  zarząd,  którego  prezesem  został 
Stanisław Bożek.

Przewodniczący  RM  odczytał  pismo  nowo  wybranego  Prezesa  MLKS  Radków 
Stanisława Bożka, który nie przybył na sesję ze względów zdrowotnych.

A.  Kukurba  –  odniósł  się  do  pisma  S.  Bożka,  przedstawiając  swoją  wersję 
przekazania dokumentacji klubowej i spaw finansowych.
 
Stanisław  Borkowski  –  Prezes  MLKS  „Zjednoczeni”  Ścinawka  Średnia  złożył 
sprawozdanie z działalności klubu – informacja stanowi załącznik do protokołu.

O godz. 1548 liczba radnych zwiększyła się do 14 – na sesję przybyli radny F. Majdak 
i radny J. Górski.

Barbara  Siemczonek  –  w  imieniu  Prezesa  Ludowego  Klubu  Sportowego  w 
Wambierzycach  złożyła  sprawozdanie  z  działalności  klubu  –  informacja  stanowi 
załącznik do protokołu. 



Ad. 7
Barbara Jerzyk  – Kierownik  OPS w Radkowie z/s  w Ścinawce Średniej  -  złożyła 
informację  na  temat  „Opieka  społeczna  w  kontekście  najuboższym  mieszkańcom 
gminy” – informacja stanowi załącznik do protokołu. 

B. Siemczonek – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku 
Publicznego – podziękowała Pani Kierownik OPS za przekazane informacje, życząc 
wszystkim pracownikom OPS sukcesów i zadowolenia z pracy. 

Ad. 8

M.  Pejski  –  Dyrektor  GZUP  złożył  sprawozdanie  na  temat  wykonania  planu 
remontów bieżących i kapitalnych w budynkach, których gmina jest właścicielem za 
rok 2007 – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 9

 Burmistrz  złożył  sprawozdanie  ze  swoich  prac  w  okresie  międzysesyjnym 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

J. Gorczycki  zapytał Burmistrza:
 odnośnie  torowiska  –  czy  Burmistrz  chce  sprzedać  torowisko  koło 

przesypowni,  czy jest  nabywca  torowiska,  czy Burmistrz  chce pozbyć  się  i 
sprzedać wszystko w Tłumaczowie, aby pozbyć się wrzoda na plecach

 odnośnie Przedszkola w Tłumaczowie – Przedszkole w Tłumaczowie tworzyła 
fundacja Kalos a po roku Przedszkole miała  przejąć fundacja stworzona z 
rodziców, radny z wypowiedzi  Burmistrza zrozumiał,  że na dzień dzisiejszy 
Przedszkole  w  Tłumaczowie  będzie  zlikwidowane  bo  jego  utrzymanie  ma 
kosztować  50  tys.  i  jest  rozważane  przejście  Przedszkola  do  Ścinawki 
Średniej lub do innej miejscowości

 odnośnie spotkania w Otovicach – czy w spotkaniu brali udział przedstawiciele 
wiosek.

Burmistrz udzielił następujących odpowiedzi:
 w spotkaniu na Górze Ostaś nie byli  przewidziani  żadni  przedstawiciele,  w 

spotkaniu  uczestniczyli  Starostowie  wszystkich  gmin  przynależnych  do 
związku, zaproszony był Burmistrz Miasta i Gminy i osoba realizująca projekty. 
Spotkanie dotyczyło  omówienia składanych projektów do EWT, nie  było  to 
spotkanie konfrontacyjne dotyczące małych społeczności lokalnych, ale takie 
spotkanie  jest  planowane  na  początku  maja,  bo  po  miesiącu  zostaną 
sklasyfikowane programy, które wejdą do realizacji. Gmina zabiegała również 
o poparcie strony czeskiej do wejścia do EWT

 odnośnie  Przedszkola  –  Burmistrz  nie  likwiduje  Przedszkola,  zgodnie  z 
propozycją projektu uchwały są rozpatrywane dwa warianty, pierwszy wariant 
zakłada  utworzenie  Przedszkola  w  Tłumaczowie  jako  jednego  z  oddziału, 
jeżeli  Sanepid wyda  pozytywną  opinię a wariant  drugi  zakłada, że dzieci  z 
Tłumaczowa będą dowożone do Ścinawki Średniej jeżeli nie wyjdzie wariant 
pierwszy.  Burmistrz  uważa,  że  Przedszkole  będzie  funkcjonować,  aby 
zmierzać do celowości założonego programu przeniesienia placówki na obiekt 



po  Straży  Granicznej.  Burmistrz  uważa,  że  na  Przedszkola,  które  też  są 
oświatą powinna spływać subwencja oświatowa.

J. Gorczycki – z wypowiedzi Burmistrza radny zrozumiał, że Przedszkole będzie w 
Ścinawce Średniej albo nigdzie.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  dzisiaj  jest  uchwała,  która  mówi  o  poszerzeniu  sieci 
placówek oświatowych i z niej wynika, że Burmistrz chce, aby Przedszkole było oraz 
uchwała  zmieniająca Statut  Przedszkola,  która mówi  o  utworzeniu Przedszkola w 
gminie  Radków.  Jednak  Sanepid  może  wydać  negatywną  opinię  na  lokalizację 
Przedszkola  w  Tłumaczowie  to  dzieci  będą  dowożone  do  Zakładu  Budżetowego 
Przedszkola  w  Ścinawce  Średniej.  Burmistrz  uważa,  że  rolą  radnego  jest,  aby 
przekonać rodziców do jak największej ilości uczęszczających dzieci do Przedszkola.

 odnośnie  torowiska  w  Tłumaczowie  –  na  dzień  dzisiejszy  gmina  musi 
zwartościować nieruchomości, które maja związek z eksploatacją tych dwóch 
złóż,  inaczej  te  dwa  podmioty  zaskarżą  nasze  postępowanie  i  sprawę 
przegramy.  Burmistrz  zaproponuje  tą  nieruchomość  wraz  z  przyległymi 
nieruchomościami instytucją, które się tym interesują, podmiotom i Urzędowi 
Marszałkowskiemu, który szczególnie interesuje się tym przedsięwzięciem i 
pilotuje  odbudowę  torowiska  oraz  Starostwu  Powiatowemu.  Gmina  musi 
oszacować wartość nieruchomości, aby domagać się odszkodowań.

A.Kukurba – poinformował,  że przejeżdżając przez byłe przejście graniczne  ulicą 
Grunwaldzką  na  stronę  czeską  do  Bożanowa,  po  stronie  czeskiej  jest  zakaz 
poruszania  się  pojazdami  mechanicznymi,  zapytał  czy  Burmistrz  wie  kiedy  droga 
będzie przejezdna. Radny nie widzi przeszkód aby droga ta była przejezdna.  

Burmistrz – wyjaśnił, że Urząd Krajski nie ma wpływu na Starostę lokalnego który 
postanowił, że droga ta będzie pieszo – rowerowa i nikt nie ma na to wpływu. Po 
stronie czeskiej droga nie spełnia norm dla samochodów osobowych, jeżeli Starosta 
Bożanowa  dostanie  środki  na  przebudowę  drogi  to  drogę  otworzy.  Burmistrz 
przedstawił  sytuacje  na innych przejściach z czechami i  o podpisanej  umowie ze 
Starostą  Bożanowa  na  budowę  drogi  pomiędzy  Bożanowem  a  Zalewem 
Radkowskim.  

J.  Gorczycki  –  fundacja  Kalos  przeprowadziła  sondę  wśród  mieszkańców 
Tłumaczowa odnośnie funkcjonowania Przedszkola, czy były prowadzone rozmowy z 
fundacją, aby Przedszkole mogło dalej funkcjonować. 

Burmistrz – wyjaśnił, że były prowadzone rozmowy z Prezesem fundacji i fundacją, 
którzy  przeprowadzając  sondę  byli  przekonani,  że  pozyskają  środki  na  dalszą 
działalność. Jednak fundacja nie uzyskała środków na dalsze kontynuowanie Małych 
Przedszkoli na wsiach. 

Z obrad sesji o godz. 1736 zwolnił się radny B. Kuczyński, Przewodniczący RM ogłosił 
przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1755



Ad. 10

DRUK  NR  1  w  sprawie  załatwienia  wniosku  z  dnia  19  lutego  2008  roku 
złożonego przez Panią Elżbietę Orlicką

Burmistrz  –  poprosił  o  przyjęcie  propozycji  projektu  uchwały  zgodnie  z 
uzasadnieniem. 

 Przewodniczący RM – zapytał, czy Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawi 
stanowisko Komisji w sprawie wniosku.

S. Hajłasz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – wyjaśnił, że stanowisko Komisji 
jest w uzasadnieniu do uchwały,  jeżeli  będzie taka wola Rady to Przewodniczący 
odczyta uzasadnienie komisji.

Przewodniczący  RM  -  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna odrzuciła wniosek
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
odrzuciła wniosek
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa odrzuciła wniosek
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki odrzuciła wniosek
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  odrzuciła 
wniosek.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:     za – 13     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 w sprawie uwzględnienia skargi

Burmistrz – poprosił o przyjęcie projektu uchwały zgodnie z uzasadnieniem.

J. Gorczycki – odniósł się do uchwały, uważa, że któryś raz z kolei uchwała wraca do 
głosowania i trzeba się zastanowić nad błędami, które są popełniane.

 Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:     za – 12      przeciw – 0      wstrzymało się – 1.

DRUK NR 3 zmieniający uchwałę Nr XVIII/87/07 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 29 grudnia 2007 roku w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13   radnych:      za – 12      przeciw – 0       wstrzymało się – 1.

DRUK NR 4 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2008 
rok

Skarbnik – uzasadniła zmiany do załącznika nr.2 w planie wydatków budżetu gminy i 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:      za – 13      przeciw – 0     wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  5  w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  wzajemnej  współpracy 
między Gminą Radków a czeską wsią Velké Petrovice



Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:     za – 13        przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 6 w sprawie uwzględniania skargi

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały Druku Nr 6 i 7. Wszelkie pytania 
Burmistrz prosi kierować do Sekretarza gminy.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki nie podjęła decyzji 
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:     za – 13        przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7 zmieniający uchwałę NrXIX/98/08 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 
31  stycznia  2008 roku w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych składników wynagradzania, a 
także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego



Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A. Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Turystyki  nie obradowała w tym 
temacie
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:        za – 13        przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 8 zmieniający uchwałę nr XV/104/03 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia  29  listopada  2003  roku  w  sprawie  przekształcenia  gminnej  jednostki 
budżetowej Gminnego Przedszkola Publicznego z Grupą Żłobkową w Radkowie 
w  zakład  budżetowy  pod  nazwą  „Gminne  Przedszkole  Publiczne  z  Grupą 
Żłobkową w Radkowie”

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały Druku Nr 8 i 9.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM, które obradowały 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały:

B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:        za – 13        przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 9 zmieniający uchwałę nr XIX/153/04 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia  26  marca  2004  roku  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  publicznych 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Radków

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM, które obradowały 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały:

B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:    za – 13        przeciw – 0      wstrzymało się – 0.



Przewodniczący RM o godz. 1825 ogłosił przerwę.
O godz. 1839 wznowiono obrady sesji.

Ad. 11  Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy

J. Gorczycki zapytał Burmistrza:
 jak długo trzeba czekać na ustawienie znaku Tłumaczów - Sonov
 kiedy będzie naprawiona droga do Pani Soszyńskiej
 drzewa, które leżą na Gajowie ściągnięte z lasu gminnego, czy zostaną one 

sprzedane, spieniężone, czy będą leżeć aż zgniją.

Burmistrz udzielił następujących odpowiedzi:
 odnośnie wniosku w sprawie drogi do Pani Soszynskiej będzie zrobiona kiedy 

będą środki na jej remont. Burmistrz uważa, że droga nie jest w najgorszym 
stanie oraz nie jest najważniejsza, prowadzi tylko do dwóch gospodarstw 

 odnośnie  wiatrołomów na  Gajowie,  jest  wyłoniona  firma  która  zajmuje  się 
porządkowaniem tego  lasu.  Burmistrz  odpowie  na  piśmie  po  konsultacji  z 
leśnikiem 

 odnośnie zamontowania znaków – nie jest to sprawa pilna póki nie ma drogi 
do Sonova, znaki zamawiane są zbiorowo co jest finansowo korzystniejsze.

F. Majdak – zgłosił następujące problemy:
 zapytał, kiedy będą zamontowane tablice z herbami w Ścinawce Średniej,
 radny jest oburzony na zamieszczane paszkwile na tablicy ogłoszeń, prosi o 

pomoc i zaangażowanie Straży Miejskiej
 radny prosi Burmistrza o pomoc w zamontowaniu skrzynki pocztowej przy ul. 

Mickiewicza 16 w Ścinawce Średniej.

Burmistrz udzielił radnemu następujących wyjaśnień: 
 odnośnie  oznakowania  ulic  w  Ścinawce  Średniej  -  jest  to  jedna  z  lepiej 

oznakowanych miejscowości ma ulice i miejski system informacji. Wszystkie 
dalsze  miejscowości  bez  ulic  i  miejskiego  systemu  informacji  będą 
oznakowane  według  ustalonej  kolejności.  Oznakowanie  powinno  być 
zakończone do połowy następnego roku

 obelżywe napisy na tablicy należy zgłaszać Straży Miejskiej
 zobowiąże pracownika do wystąpienia o zamontowanie skrzynki pocztowej.

Ad. 12  Interpelacje radnych
Nie wpłynęła.

Ad. 13  Sprawy różne

Przewodniczący RM: 

1. odczytał  odpowiedzi  Burmistrza  dotyczące  wniosków  i  zapytań  radnych  z 
poprzednich sesji (pisma stanowią załącznik do protokołu)

2. odczytał  informację  dotyczącą   Pielgrzymki  Samorządu  Terytorialnego  na 
Jasną Górę w dniu 25 maja 2008 roku, która będzie poświęcona 30 rocznicy 



pontyfikatu  Ojca  Świętego  Jana  Pawła  II(informacja  stanowi  załącznik  do 
protokołu) 

3. odczytał  informację  Dyrektora  GCKSiT  dotyczącą  uroczystości  z  udziałem 
Chóru  „Cantus”  w  Wambierzycach  która,  poświęcona  będzie  „W  Hołdzie 
Papieżowi Janowi Pawłowi II” (informacja stanowi załącznik do protokołu)

4. odczytał pismo Radnego Rady Powiatu Kłodzkiego Z. Szkretki skierowane do 
Burmistrza Miasta Kłodzka w sprawie nie załatwionego wniosku radnego J. 
Pabiana dotyczącego likwidacji pomnika znajdującego się w Kłodzku przy ul. 
Noworudzkiej (pismo stanowi załącznik do protokołu)

5. odczytał  pismo Dolnośląskiej  Służby Dróg i  Kolei  we  Wrocławiu  dotyczące 
realizacji  zadań  w  ciągu  drogi  wojewódzkiej  nr  387  na  terenie  Gminy 
Radków(pismo stanowi załącznik do protokołu)

6. pismo radnego Jerzego Pabiana w sprawie dyskusji na temat interpretacji § 
119 Statutu.

J.  Pabian  –  wyjaśnił,  że  napisanie  pisma  spowodowane  zostało  tym,  że  na 
poprzedniej sesji Burmistrz wszedł z radnym w spór w sprawie interpretacji § 119 o 
dostępie do informacji publicznej. Radny odczytał fragment ze Statutu o dostępie do 
informacji publicznej mówiący o uzyskaniu przez obywateli informacji o działalności 
organów gminy, którzy mogą zgłaszać się z pisemnym lub ustnym wnioskiem. Radny 
uważa, że nie ma o czym dyskutować bo art. 10 ustawy z 2001 roku o dostępie do 
informacji publicznej mówi, że informacja publiczna jest udostępniana w formie ustnej 
lub pisemnej bez pisemnego wniosku. Radny zaprosił radnych do dyskusji. 

A.  Kukurba – uważa,  że wszystkim radnym powinno zależeć jak poruszać się  w 
Urzędzie Miasta, radny nie zgadza się z wypowiedzią Burmistrz i radcy prawnego na 
poprzedniej sesji, gdyż są one inne z zapisami Statutu oraz z dokumentami, jakie 
posiada radny.  Radny uważa,  że najbardziej  władną w tym temacie jest  radczyni 
prawna, która powinna przeszkolić radnych odnośnie Statutu i powiedzieć co robią 
źle.  Radny zarzuca Przewodniczącemu RM i radnym, że nie organizują szkoleń dla 
radnych oraz powinno wprowadzić się dyżury radnych. Radny stwierdził, że należy 
razem pracować, żyć i wzajemnie się szanować, zarzuca radnym, że nie zabierają 
głosu jakby czegoś się bali.
  
Burmistrz  –  nigdy  nie  powiedział,  że  zablokuje  dostęp  do  informacji  oraz 
poinformował,  że  każdy  pracownik  urzędu  udzielając  informacji  niezgodnie  ze 
Statutem  poniesie  konsekwencje,  Burmistrz  jest  bezpośrednim  przełożonym  i  do 
Burmistrza  należy  zwrócić  się  ustnie  lub  na  piśmie  o  udostępnienie  informacji. 
Burmistrz  uważa,  że  radni  nie  mogą  zrozumieć  jednego,  że  Burmistrz  jest 
kierownikiem urzędu i  do niego należy zwrócić  się  o  informacje tak  mówi  Statut. 
Burmistrz przestrzega zapisów w Statucie, jeżeli Radzie nie odpowiada Statut to w 
każdej chwili może go zmienić, a Burmistrz będzie go realizował. Burmistrz odczytał 
uregulowania prawne dotyczące dostępu do informacji publicznej (informacja stanowi 
załącznik  do  protokołu).  Burmistrz  jest  wzburzony,  że  radny  Kukurba  stara  się 
różnicować, a Burmistrz stosuje te same zasady do wszystkich radnych. Urząd nie 
jest  instytucją publiczną w pojęciu prostym, jest  to instytucja,  która prowadzi  oraz 
gromadzi  wiele  informacji  i  dlatego  musi  być  przez  odpowiedzialnych  ludzi  za 
funkcjonowanie urzędu nie selekcjonowanych, ale przygotowanych i udostępnianych 
w obecności. Burmistrz stwierdził, że panowie zmierzają do dezorganizacji pracy w 
urzędzie, jeżeli jest taki cel radnych to nie znajdą poparcia. 



J. Pabian – radnemu jest przykro, że Burmistrz wypowiedział takie słowa jak żądanie 
dokumentów, dezorganizacja pracy urzędu, radny uważa, że jest to nie tak, ale zapis 
§ 119 Statusu mówi, że zainteresowani mogą zgłaszać się z pisemnym lub ustnym 
wnioskiem  do  kierownika  referatu  organizacyjno-administracyjnego,  nie  jest 
napisane, że do Burmistrza. Radny zapytał skąd Burmistrz wziął taką interpretacje. 
Co  do  art.  10  ustawy  o  dostępie  do  informacji  publicznej  jest  napisane,  że  bez 
pisemnego wniosku.  

A. Kukurba – radny uważa, że wszyscy jednakowo czytają a każdy inaczej rozumuje. 
Radny nie zna się na przepisach tak jak radczyni. Odczytał zapis z ustawy, że prawo 
o dostępie do informacji publicznej obejmuje do niezwłocznego uzyskania informacji 
publicznych  zawierających  aktualną  wiedzę  o  sprawach  publicznych,  np.  decyzje 
wydane  wcześniej  muszą  być  udostępnione  natychmiast.  Radny  odczytał  ku 
przestrodze  Burmistrza  i  pracowników  UMiG  w  Radkowie,  że  zgodnie  z  art.  23 
ustawy  o  dostępie  do  informacji  publicznej  każdy,  kto  nie  udostępni  informacji 
publicznej podlega grzywnie, karze. Reasumując radny stwierdził, że Burmistrz i Pani 
Sokołowska  -  Kulas  na  ostatniej  sesji  powiedzieli  radnym  nieprawdę  w  sprawie 
udostępniania  dokumentów  i  powinni  to  natychmiast  sprostować,  inaczej  trzeba 
będzie sięgnąć do zastosowania przepisów karnych ustawy.  

Burmistrz – nigdy nie przyjmował postawy uniemożliwiania uzyskania informacji, a 
panowie chcą wcisnąć Burmistrzowi, że uniemożliwia uzyskanie informacji. Burmistrz 
poinformował,  że po informacje trzeba się zwrócić do Burmistrza, czego radny A. 
Kukurba nie zrobił. Burmistrz nie ma nic do ukrycia w urzędzie, ale nie pozwoli aby 
każdy mógł przyjść do pracownika i żądać dokumentów.  

J. Pabian –radny uważa, że z tego, co Burmistrz mówi wynika, że trzech radny chce 
mieć dostęp do wszelkich tajnych, poufnych informacji o każdej porze dnia i nocy, tak 
nie jest. Radny uważa, że Burmistrz nie może żądać w myśl zapisów ustawowych i 
Statutu wniosku pisemnego, do uzyskania informacji tajnych należy złożyć wniosek 
pisemny natomiast te informacje do których obywatel  może mieć dostęp urzędnik 
powinien udostępnić bez pisemnego wniosku.  

J.  Gorczycki  –  odczytał  zapis  §  119  Statutu  odnośnie  dostępu  do  dokumentów 
organu gminy,  które można fotografować,  kopiować,  sporządzać notatki,  mieć do 
nich wgląd w obecności pracownika.  Radni  nie domagają się od Burmistrz spraw 
podatkowych,  jedynie  spraw  dotyczących  każdego  obywatela  i  radnego.  Radny 
stwierdził, że trójka radnych nie jest niebezpieczna dla gminy jedynie chce wiedzieć 
pewne rzeczy. 

Burmistrz  –  nie  rozumie,  dlaczego  radni  nie  chcą  zrozumieć  gdzie  jest  istota 
zwrócenia się  o informacje,  Burmistrz  chce,  aby w kulturalny sposób korzystać  z 
całej informacji zgodnie z prawem jaka jest zawarta w urzędzie.

S. Hajłasz – zaproponował zakończenie dyskusji na temat spornych kwestii. Radny 
zaproponował  kolegom  radnym  wystąpienie  na  drogę  prawną,  jeżeli  czują  się 
skrzywdzeni.



A. Kukurba – odniósł się do odczytanych przez Przewodniczącego RM odpowiedzi 
Burmistrza na zadawane pytania  przez radnych na sesji,  z  którymi  radny się nie 
zgadza  w  sprawie  domku  na  basenie  i  utrzymania  boiska  sportowego.  Radny 
sprostował,  że w pytaniu  chodziło  o  domek na boisku,  a  nie  na  basenie.  Radny 
uważa, że Burmistrz ironizuje w sprawie środków na utrzymanie boiska sportowego, 
Zarządowi brakuje środków na działalność statutową, dlatego też boisko sportowe 
zostało oddane.  

Burmistrz – przypomniał Przewodniczącemu RM, że radnych też obowiązuje Statut a 
radni  mówią,  kiedy  chcą  i  ile  chcą.  Odnośnie  odpowiedzi  na  wnioski,  Burmistrz 
przeprosił  za pomyłkę  w sprawie  domku na boisku,  odnośnie boiska zostało  ono 
przejęte  przez  gminę.  Burmistrz  stwierdził,  że  radny  pozbawił  MLKS  praw  do 
władania boiskiem bo aby nim władać trzeba posiadać tytuł.  

B.  Siemczonek  –  zwróciła  się  do  radnego  A.  Kukurby  odnośnie  wypowiedzi  w 
sprawie utrzymania boiska sportowego. Radna też działa w sporcie i użytkują boisko 
sportowe o które dbają sportowcy i działacze.  

Z. Szkretka – jako osoba z zewnątrz dziwi się takim zachowaniom radnych, uważa, 
że radni powinni się jednoczyć a nie dzielić. Radny pełnił funkcję Przewodniczącego 
RM w Radkowie  i  zawsze  był  przyjmowany przez Burmistrza  bardzo serdecznie. 
Zwrócił  się  do  radnego  J.  Gorczyckiego  odnośnie  Małego  Przedszkola,  Komisje 
zajęły się tą sprawą i  wystosowały apel  do Zarządu, który udzielił  odpowiedzi  na 
apel,  jeżeli  radny  jest  zainteresowany  to  radny  udostępni  to  pismo.  Radny 
podziękował  Przewodniczącej  Komisji  Zdrowia  opinii  w  sprawie  projektów uchwał 
Rady Powiatu Kłodzkiego.

A.  Kukurba  –  poinformował,  że  w  dniu  25  marca  2008  roku  zawiązał  się  Klub 
Radnych pod nazwą „FORUM”, którego przewodniczącym został radny Aleksander 
Kukurba.

J. Górski – zwrócił się do trzech radnych - uważa, że w Urzędzie są świetni prawnicy 
a z radnych nikt nie posiada w tym kierunku wykształcenia. Radny jest niezależny i 
nie życzy sobie aby ktoś go pouczał, prosi radnych aby przemawiali  we własnym 
imieniu.  

Ad. 14

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM zamknęła  XXI  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie.

   Protokołowała:
 Lucyna Połowczuk
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